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Furesø Kommune 

Center for Sundhed og 

Seniorliv 

 

CSS Ressourceteam for 

drift og administration 

Stiager 2 

3500 Værløse 

Tlf.: 7235 4000 

 

Kontaktperson: 

Karina Meyer 

E-mail: kpm@furesoe.dk 

Dir. tlf.: 72 16 47 19 

 

Åbningstider: 

Mandag-fredag kl. 10-14 

Torsdag dog kl. 10-17 

 

furesoe.dk 

  

Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 4.9.2023 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard, Inge Storm, 

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask, Birte Ja-

kobsen, Marianne Kirchhoff  

 
Dagsorden 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

2. kl. 9.30 Klaus Ahm, udvikler af plejehjem, kommer med  

oplæg  

Klaus Ahm orienterede om friplejehjem. Alle kan vælge at bo på et  
plejehjem i en anden kommune. Hvis man ønsker et specifikt  
plejehjem, kommer man typisk på venteliste. Klaus har været med  
til at bygge Fribo Holte. Holte kan selv fylde halvdelen af plads- 
erne, resten kan fyldes op med borgere fra andre kommuner. 
 
Hvor tidligt man kommer på plejehjem hænger sammen med  
socioøkonomiske forhold. Der er ofte politiske kulturelle eller  
økonomiske årsager til, at man gerne vil bo på et friplejehjem. 
 
Etablering af friplejehjem 
taksten for en plads på et friplejehjem tager udgangspunkt i det 
kommunale serviceniveau og i de udgifter, det koster at drive de  
kommunale plejehjem. Kommunen betaler kun takst for sine egne 
borgere. Sygeplejeydelser betales af den kommune, borgeren 
kommer fra.  
 
Hvis der er tale om en kommunal grund er der en udbudsproces. 
Hvis det er en privat grund, er der dialog med kommunen. 
 
Huslejen er på linje med de kommunale plejeboliger. Dyrere byg-
geomkostninger kan give en højere husleje. Beboerne vil ofte 
kunne få boligstøtte. Man vil typisk bygge tryghedsboliger i tilknyt-
ning til et friplejehjem. Et friplejehjem vil typisk være på under 100 
boliger. Klaus Ahms oplæg er vedlagt som bilag 

 

3. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 
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4. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Status for kontakt til ældreråd fra kommunerne i Sundhedsklyn-

gen. 

 

Seniorrådene i Sundhedsklyngekommunerne inviteres til møde om 

samarbejde. Hans inviterer. 

 

5. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

Udsat. 

 

6. kl. 10.30 Borgerrådgiver Vibeke Krohn deltager og fremlægger 

sin årsberetning. 

 

Vibeke orienterede om årsberetningen.  Der har været 192 hen-

vendelser. 55 vedrørte god forvaltningsskik. Lang sagsbehand-

lingstid kan i nogle tilfælde give psykiske problemer. 51 omhand-

lede forvaltningsretlige ting som manglende eller ingen vejledning. 

 

Hun har givet nogle anbefalinger til forvaltningen, fx at sende en 

kopi til borgeren af sagens akter, så borgeren kan se, hvilke doku-

menter, der sendes til Ankestyrelsen.  

 

Generelt er anbefalingen kommunikation og samarbejde. At med-

arbejderne tager sig tid til at tale med borgerne, og at man ikke 

kun anvender skriftlig kommunikation, men også møder og telefon-

samtaler. 

 

Det er også vigtigt med forventningsafstemning med borgeren. 

Hvor lang tid forventes sagsbehandlingstiden at vare. 

 

Borgerrådgiveren beder om ekstern bistand, hvis hun ikke har mu-

lighed for at undersøge en sag og evt. ikke har tilstrækkelig viden 

om det konkrete sagsområde. 

 

Link til årsberetningen: 

https://www.furesoe.dk/media/19731/borgerraadgiverens-aarsbe-

retning-2022-2023.pdf 

 

 

 

7. kl.11.45 Centerchef Helle Dahl deltager og orienterer om aktu-

elle sager m.m. 

https://www.furesoe.dk/media/19731/borgerraadgiverens-aarsberetning-2022-2023.pdf
https://www.furesoe.dk/media/19731/borgerraadgiverens-aarsberetning-2022-2023.pdf
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Helle orienterede om pårørendeundersøgelsen. P.t. ses der på re-

sultaterne. Gode ideer rulles ud over alle enheder ift. at forbedre 

samarbejdet med de pårørende. Plejehjemmene er i gang med at 

se på, hvad de skal tage fat i. I forhold til kommunikation og infor-

mation skal der gøres noget. Vi skal se på andre kanaler. Hvad er 

den lette måde at kommunikere på? Hans foreslog nyhedsbrev, 

som sendes til de pårørende på e-mail. De skal kunne melde sig til 

på e-mail. Informationsfoldere og hjemmesiden kan der med fordel 

gøres noget ved. 

 

På udvalgsmødet den 6/9 skal sagen om Køkkenet på Lillevang 

behandles. Der er tre muligheder: Indgå i et § 60 selskab med an-

dre kommuner, sende produktionen i udbud eller bibeholde køkke-

net. P.t. er § 60 selskabet ikke en mulighed, men de har planer om 

at bygge ud, så de får større kapacitet. Udbud vil medføre et øget 

brg af ressourcer til at forberede/opvarme maden, anrette og ser-

vere den. Det er vurderingen, at vi får større fleksibilitet, hvis vi har 

vores eget køkken. Sagen er vedlagt et bilag om kosten. Der er 

mange ting rundt om maden, der har indflydelse på om man har 

en god madoplevelse/spiser. Birte mente, at man skal se ind i af-

tensmaden. Mange personaler med anden etnisk baggrund end 

dansk ved ofte ikke, hvordan de skal anrette denne. Birte sender 

dokumentation fra aftensmaden på Kornelhaven, Lillevang. 

 

Der var enighed om, at kosten er meget vigtig, og at anretning, 

omgivelser mv. er meget vigtige for oplevelsen. 

 

8. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 

 

 

9. Kommende punkter  

• Resultater af brugerundersøgelsen – opfølgning (okt.) 

• Klippekort, ingen aktiviteter kun pleje, Birte laver oplæg (okt.) 

• Nattevagt på Lillevang, Birte laver oplæg (okt.) 

• Næste seniorrådsvalg (okt.) 

• Kapacitet af plejeboliger – friplejehjem (okt.) 

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 
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Udsat 

 

 

10. Synlighed 

Udsat. 

 

 

11. Lukket punkt 

Ingen bemærkninger. 

 

 

12. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 


